
Odišiel pán SATO!
Zámerne som nazvala tento článok takým titulkom. Veď kto z nás rád pravidelne alebo aspoň občas
nepoužíva slovné spojenie „sa to vybaví“, „ sa to urobí“.
 

 
Aj ja, vy, my všetci. V prípade témy dodatkov k nájomným zmluvám, ktorú mediálne a aj odbornou
diskusiou s predstaviteľmi Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, Slovenského
pozemkového fondu či Protimonopolného úradu SR riešime už niekoľko týždňov, to platí rovnako.
 
Dnes sme však v situácii, keď sa už nemôžeme spoliehať na to, že nepríjemnú, náročnú či
nepopulárnu tému bude za Vás riešiť úzke vedenie Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej
komory a vy sa o výsledku len sprostredkovane dozviete. A v prípade problematiky s určovaním
výšky nájomného za pôdu v správe Slovenského pozemkového fondu to dnes platí dvojnásobne. Veď
SATO vybaví. Nie, nevybaví, pretože sa to nedá. Potrebujeme vás, vašu podporu, názor
a konštruktívnu diskusiu vedenú aj vami vo vašich regiónoch.
 
Téma stanovovania výšky nájomného za pôdu od Slovenského pozemkového fondu je témou, ktorá si
žiada zapojiť do diskusie a jej riešenia už aj samotných poľnohospodárov. Sme totiž presvedčení, že
pokiaľ sa všetci dotknutí poľnohospodári zapoja do verejnej výzvy, ktorú pripravuje Slovenská
poľnohospodárska a potravinárska komora, vieme dosiahnuť zmenu. Je už dávno všeobecne známe,
že pripravujeme výzvu pre predsedu vlády, predsedu Národnej rady SR, predsedu Výboru NR SR pre
pôdohospodárstvo a životné prostredie, generálnu riaditeľku Slovenského pozemkového fondu
a ministra pôdohospodárstva, v ktorej chceme odsúdiť spôsob, akým vám boli nanútené dodatky
k nájomným zmluvám zasielaným od SPF. Chceme politikov s podporou vás, poľnohospodárov, vyzvať
k verejnej diskusii, akým spôsobom nastavovať výšku nájomného za pôdu od SPF. Nemôžeme
akceptovať, aby nám bol v živých zmluvách menený spôsob výpočtu nájomného. Je najvyšší čas, aby
sa slovenskí poľnohospodári spojili a verejne dali najavo, že pokiaľ tu chceme hovoriť o potravinovej
sebestačnosti, tak takéto veci nie sú pre vás akceptovateľné. Apel smerom k politikom pripravujeme
spoločne pre dobro slovenského vidieka a dobro slovenského poľnohospodára.
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Podpredseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Miroslav Štefček preto vyzýva
všetkých poľnohospodárov, majiteľov poľnohospodárskych podnikov, štatutárov, aby zabudli na
súčasné dovolenkové obdobie, prečítali si výzvu im adresovanú a podpísali ju, pokiaľ s ňou súhlasia.
 
„Problém musíme rieši zodpovedne a plnohodnotne. Som presvedčený, že sa to dotýka každého
jedného poľnohospodára. Mali by sme sa preto všetci aktívne zapojiť do diskusie vyjadrením svojho
názoru. Potrebujeme otvoriť odbornú diskusiu a to môžeme spraviť len s plnou podporou čo
najväčšieho počtu poľnohospodárov,“ uviedol M. Štefček.
 
Z regiónov sa šíri nervozita, ľudia sú zatrpknutí, znechutení súčasným vývojom situácie a neriešením
zásadných tém agropotravinárskeho odvetvia. Neštandardný postup výpočtu výšky nájomného
a informovanie o týchto zmenách vyvolalo vášne medzi množstvom aktívnych poľnohospodárov.
 



 
Aj preto SPPK pripravuje výzvu. Prvý krok je však na samotných poľnohospodároch, aby ju podpísali
a svojim podpisom tak znásobili opodstatnenosť zmien v oblasti určovania výšky nájomného.
 
SPPK žiada o otvorenie odbornej diskusie, akým spôsobom by sa mala v budúcnosti určovať výška
nájomného za pôdu v správe Slovenského pozemkového fondu. Bez diskusie, bez toho, aby bolo
počuť názor poľnohospodárov, sa zmeny v budúcnosti nedosiahnu.
 
„Musíme k tejto téme ešte aktívnejšie pristupovať než doteraz, a to najmä riaditelia RPPK, ktorí
musia burcovať zodpovedných štatutárov podnikov. Do mobilizácia sa musia zapojiť aj členovia
Predstavenstva SPPK a členovia krajských rád. Je tu obrovská nespravodlivosť voči
poľnohospodárom, je našou povinnosťou upozorniť na chybu, ktorá sa stala. Verím, že nakoniec
zvíťazí zdravý rozum a zmeníme situáciu tak, aby boli spokojní aj poľnohospodári a aj ministerstvo
pôdohospodárstva,“ dodal Miroslav Štefček, podpredseda Slovenskej poľnohospodárskej
a potravinárskej komory.
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Pán SATO už neúraduje. Možno má dovolenku, možno len dočasne stíchol. A čaká, že jeho čarovný
prsteň si na prst nastoknú tento raz samotní poľnohospodári. Že budú o nájomnom za pôdu
diskutovať odborne, vecne, bez emócií. Že rozprúdia verejnú diskusiu aj na regionálnej úrovni,
v obciach, medzi úzkou komunitou, prostredníctvom obecného rozhlasu, regionálnych médií,
sociálnych sietí. Možností, ako sa nechať počuť a korektne diskutovať, je v časoch 21. storočia
neúrekom.
 
Diskutujte, píšte blogy, oslovujte regionálne médiá. Ale v prvom rade sa pridajte svojim podpisom
pod výzvu, ktoré sme posielali na regióny. Pán SATO, a určite nielen on, potrebuje počuť váš názor.
Veď bez vetra sa ani lístok na strome nepohne. 
 
 
Vypočujte si aj názor podpredsedu SPPK Miroslava Štefčeka k zmene spôsobu výpočtu
nájomného Slovenským pozemkovým fondom a o možnostiach podpory iniciatívy SPPK v
regiónoch.
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